First Inauguration of **Endowed Professorships**

第一屆勵學教授席就職典禮



achievements. The first batch of eight Endowed Professorships was established each with a generous donation of HK\$7.5 million. The donation, together with a contribution from the PolyU Development Foundation and the possible fund matched by the University Grants Committee, will be used to set up an endowed fund to provide support for the continuous advancement of the designated academic area.

A special ceremony held on 29 May 二零一三年五月二十九日,理大舉行「第一屆勵學教授席就職典禮」,藉此 2013 marked the First Inauguration 表揚在學術研究方面成就卓越的優秀學者。首屆八個勵學教授席獲每位善長 of Endowed Professorships at PolyU 捐款港幣七百五十萬元。這些捐款,連同理大發展基金的撥款,以及理大就 to recognize top scholars for their 有關捐款向大學教育資助委員會申請所得的配對補助金,將用作成立永久 outstanding academic and research 基金,支持有關教授席特定學術範疇的持續發展。參



Patrick S.C. Poon Endowed **Professorship in Applied** Chemistry

Endowed by Mr Patrick S.C. Poon Incumbent: Prof. K.Y. Wong Faculty of Applied Science and Textiles

潘燊昌應用化學教授席

捐贈人:潘燊昌先生 履任教授:應用科學及紡織學院 黃國賢教授



Eric C. Yim Endowed Professorship in Asian Ergonomics

Endowed by Mr Eric C. Yim Incumbent: Prof. Roger Ball School of Design

嚴志明亞洲人體工學教授席

捐贈人:嚴志明先生 履任教授:設計學院博羅桀教授



Cally Kwong Mei Wan Endowed **Professorship in Culture and Art**

Endowed by Miss Cally Kwong Mei Wan Incumbent: Prof. Chu Hung-lam Department of Chinese Culture

鄺美雲文化及藝術教授席

捐贈人: 鄺美雲小姐 履任教授:中國文化學系朱鴻林教授



Henry G. Leong Endowed **Professorship in Elderly Vision** Health

Endowed by Tai Hung Fai Charitable Foundation

Incumbent: Prof. To Chi-ho School of Optometry

梁顯利長者健康視覺教授席

捐贈人:大鴻輝慈善基金

履任教授: 眼科視光學院杜嗣河教授



Clarea Au Endowed Professorship in Energy

Endowed by Miss Clarea Au Incumbent: Prof. Charles Surya Department of Electronic and Information Engineering

歐雪明能源教授席

捐贈人:歐雪明小姐

履任教授:電子及資訊工程學系 徐星全教授



Lee Family Endowed Professorship in Fashion and Textiles

Endowed by Dr Harry Lee, SBS, JP Incumbent: Prof. John Xin Institute of Textiles and Clothing

李氏時裝及紡織教授席

捐贈人:李乃熺博士

履任教授:紡織及製衣學系忻浩忠教授



Angel S.P. Chan Lau Endowed **Professorship in Health and** Longevity

Endowed by Prof. Angel Lau, BBS, JP Incumbent: Prof. Alex Molasiotis School of Nursing

劉陳小寶健康延年教授席

捐贈人:劉陳小寶教授

履仟教授:護理學院莫禮士教授

K.B. Woo Family Endowed **Professorship in Optometry**

Endowed by Prof. George Woo and Prof. Victor Woo Chi-pang

Incumbent: Prof. Maurice K.H. Yap Faculty of Health and Social Sciences

胡賡佩家族眼科視光學教授席

捐贈人: 胡志城教授及胡志鵬教授 履任教授:醫療及社會科學院 葉健雄教授

Two named professorships established by the then Hong Kong Polytechnic were also presented on the same occasion. They are:

典禮上同時見證前香港理工學院設立 的兩個冠名教授席就職,兩位履任 教授是



Swire Professorship in Design

With donation from Swire Group Incumbent: Prof. Cees de Bont School of Design

太古設計學教授席

太古集團捐贈

履任教授:設計學院方啟思教授



Cheng Yick-chi Chair in **Manufacturing Engineering**

With donation from the late Dr Chena Yick-chi

Incumbent: Ir Prof. W.B. Lee Department of **Industrial and Systems** Engineering

鄭翼之製造工程學講座教授席

鄭翼之博士(已歿)捐贈

履任教授:工業及系統工程學系 李榮彬教授、工程師